
PROTOKÓŁ  Nr LXXII/2023 

z obrad  LXXII sesji  Rady Gminy  Daszyna w dniu  13 marca  2023 r. 

 

Punkt 1 porządku obrad: otwarcie sesji, stwierdzenie kworum 

 

 Przewodniczący Rady – Tadeusz Dymny otworzył obrady  LXXII sesji Rady Gminy 

Daszyna  

i powitał: radnych, sołtysów, Wójta Gminy - Zbigniewa Wojtera, Z-cę Wójta-Zbigniewa 

Cywińskiego oraz Wicestarostę Łęczyckiego-Wojciecha Zdziarskiego.  

Stwierdziła kworum-obecnych 14 radnych.    

Wylosowano numer  5 z listy radnych- Tadeusz Dymny, który rozpoczynał głosowania. 

Przewodniczący zaproponował do odczytywania imiennego wykazu radnych w głosowaniach,  

Roberta Modrzyńskiego. Nie zgłoszono innych propozycji. 

Przewodniczący odczytał wniosek Wójta Gminy w sprawie zwołania sesji oraz porządek 

obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna  

     na lata 2023-2036. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Daszyna na 2023 rok. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Punkt 2 porządku obrad: podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Daszyna  na lata 2023-2036. 

 

Z-ca Wójta odczytał objaśnienia do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na 

lata 2023-2036, które radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Wójt poinformował, że najważniejsza zmiana dotyczy gminnej drogi na odcinku Mazew-

Lipówka, Sławoszew-Koryta, na która gmina otrzymała dofinansowanie z PROW-u. Druga 

istotna zmiana, to zwiększenie wydatków na rozbudowę garażu przy strażnicy w Daszynie. 

Realizacja tego zdania rozpoczęła się dwa lata temu. W międzyczasie znacząco wzrosły ceny 

towarów i usług i dlatego potrzeba zwiększenia wydatków na dokończenie budowy.             

W dochodach wpisano pozyskanie środków z tytułu sprzedaży sieci gazowej, ale zakładamy, 

że nie będzie takiej potrzeby sprzedaży. Budżet musi się bilansować w chwili podpisania 

umowy. W miarę trwania roku budżet będzie realny i pozwoli na zabezpieczenie środków bez 

sprzedaży gazociągu.  

Wicestarosta W.Zdziarski zabrał głos w sprawie budowy garażu przy strażnicy w Daszynie. 

W roku 2021 przy wsparciu finansowym gminy zakupiono nowy wóz bojowy strażacki dla 

OSP Daszyna. Jednostka OSP w Daszynie jest włączona do krajowego systemu ratownictwa  

Na tej jednostce opierają się działania udziału w zdarzeniach. Zakup nowego samochodu 

wymusił konieczność budowy nowego garażu ponieważ w dotychczasowym nie mieści się 



nowy samochód. Tymczasowo samochód jest garażowany w budynku gminnym po RolDasz. 

Budowa garażu rozpoczęła się z dużym opóźnieniem z uwagi na brak zgody ze strony 

konserwatora zabytków. Brakło funduszy na montaż wrót rolowanych oraz wykończenie 

wewnątrz budynku. Wicestarosta wnioskował do radnych o pozytywna decyzję w sprawie 

zwiększenia wydatków na dokończenie budowy garażu.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że siłą tej jednostki są druhowie uczestniczący w akcjach, 

pomimo swoich obowiązków zawodowych i rodzinnych. 

Wiceprzewodniczący J.Kiński stwierdził, że OSP Daszyna otrzymało dotacje na zakup 

samochodu w wysokości 380.000 zł. Gmina musiała dołożyć z własnego budżetu  brakującą 

część środków. W 2022 roku  Rada przegłosowała na straż w Daszynie kwoty 180 000 zł         

i 30 000 zł na montaż drzwi, które nie zostały wykonane z braku wykonawcy. 

Po przyjęciu budżetu gminy na 2023 rok i wirtualnych dochodach, aby spiąć budżet, teraz 

ponownie planuje się wirtualne dochody. Temat sprzedaży gazociągu był już poruszany           

i zapadła decyzja, aby nie sprzedawać gazociągu w częściach. Kwota 1670 000 zł, skąd takie 

środki wpłyną do budżetu. W pierwszej kolejności Rada powinna podjąć uchwałę o 

wyrażeniu zgody na sprzedaż gazociągu. Czy RIO zaakceptuje uchwałę w wersji wirtualnych 

dochodów.  

 

Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o zbilansowanie budżetu gmina nie musi sprzedawać 

gazociągu. Przy zbilansowaniu budżetu są pewne kwestie, które muszą się równoważyć. Aby 

to nastąpiło, przyjmujemy plan zbycia części gazociągu. Jest to tylko plan, który nie musi być 

zrealizowany i tak będzie. Zgoda Rady na sprzedaż gazociągu będzie konieczna przy 

konkretnej realizacji sprzedaży, co z pewnością w najbliższym czasie nie nastąpi. Przyjmując 

omawianą uchwałę, przyjmujemy pewne założenia. Aby podpisać umowę konieczne jest 

odpowiednie zbilansowanie budżetu. Udało się uzyskać około 3000 000 zł dofinansowania na 

Mazew-Lipówka i Sławoszew-Koryta. Zawsze radni podkreślają jak ważne są dla 

mieszkańców drogi. Jeżeli chodzi o rozbudowę garażu dla OSP Daszyna, to do końca 2022 

roku nie udało się dokonać zakupu drzwi. Jest taka potrzeba zwiększenia środków na 

dokończenie budowy garażu dla OSP Daszyna, która jest jedną z najbardziej aktywna 

jednostką w gminie i powiecie. 

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński stwierdził, że cieszą  zapewnienia Wójta, że pieniędzy            

w budżecie jest wystarczająco. W takiej sytuacji można zwiększyć kwotę dochodów na          

2 670 000 zł i przeznaczyć dodatkowe środki na pozostałe straże. Dla Daszyny przeznaczyć 

100 000 zł, a pozostała część podzielić na inne jednostki. 

 

Wójt stwierdził, że wiceprzewodniczący znany jest z takich pompatycznych wystąpień. Nie 

robimy założeń na wyrost. Zwiększenie dochodów jest tylko w kontekście przebudowy drogi 

Mazew-Lipówki i Sławoszew-Koryta. Wójt proponował skupić się na zapisach, które zostały 

przedłożone radnym na sesję. Kwestia wnioskowania i realizacji wcześniej wspomnianej 

drogi była omawiana na poprzednich sesjach i popierana przez radę. 

 

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że skoro Wójt uważa, że nie ma potrzeby sprzedawania 

gazociągu w celu zwiększenia dochodów, to proponuje wykreślenie ten punkt z uchwały.  

Jeżeli chodzi o budowę garażu w Daszynie, to trwa ona zdecydowanie za długo. 

Przeznaczono na ten cel najpierw 130 000 zł, a później jeszcze dołożono 50 000 zł. Brakło 



więc gmina dołożyła kolejne 50 000 zł. Teraz okazuje się, że znowu brakło i trzeba dołożyć 

kolejne pieniądze 89000 zł. Radni chcieli by zobaczyć umowę zawartą z wykonawcą na 

realizacje tego garażu. Radny poprosił o udostepnienie pełnej dokumentacji dotyczącej 

budowy garażu w Daszynie. 

 

Wicestarosta w imieniu druhów strażaków wnioskował do radych o wyrażenie zgody na 

zwiększenie wydatków na dokończenie budowy garażu. 

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński wnioskował o 15 minut przerwy w obradach. 

 

Przewodniczący stwierdził, że najważniejszy jest czynnik ludzki w jednostkach osp. 

Targowanie się o pieniądze jest nie na miejscu. 

 

Z-ca Wójta poinformował, że w 2022 roku zaplanowano 220 000 zł na garaż w Daszynie. 

Zapłacono 160 000 zł wykonawcy. Zapłacono za pełny nadzór inwestorski, opracowanie 

dokumentacji projektowej. Zaplanowano w tych środkach wykonanie wrót garażowych oraz 

okna, ale nie udało się tego zrealizować w 2022 roku. W związku z tym około 40000 zł 

zostało przeniesiona na rok 2023. 

 

Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o wykonawcę, to druhowie strażacy byli przekonani, że 

będzie właściwy do realizacji tego zadnia. Elementy związane z inflacja i wzrostem cen 

wpłynęły na konieczność kolejnego zwiększenia środków na zakończenie budowy garażu. 

 

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że jeżeli była zawarta umowa z wykonawca na określoną 

wartość, to wykonawca wchodzi na plac budowy i robi, a rozliczenie następuję zgodnie z 

zawartymi warunkami umowy. W tym przypadku co dwa miesiące okazuje się, że brakuje 

pieniędzy. Radny poprosił o przedstawienie radzie pełnej dokumentacji związanej z budową 

garażu, umowy faktury. Na co zostały wydatkowane te środki. To są pieniądze wszystkich 

podatników gminy Daszyna.    

 

Z-ca Wójta podkreślił, że od początku brany był zakres w stanie surowym, nie obejmującym 

instalacji, wykończenia i otworów drzwiowych i okiennych. 

 

Wicestarosta W.Zdiarski powiedział, że zabezpieczenie środków jest niezbędne do 

wykończenia garażu, montażu  drzwi i zakończenie części elewacji od strony północnej. 

 

Radny St. Kamiński stwierdził, że Wicestarosta jako mieszkaniec naszej gminy powinien 

podjąć działania współfinansowanie przez powiat jednostki  OSP Daszyna. Ta jednostka 

działa w zakresie ratownictwa na terenie całego powiatu. 

 

Wicestarosta stwierdził, że każdy samorząd może przydzielać środki w zakresie realizacji 

swoich zadań. Powiat ma środki na działalność Powiatowej Straży Pożarnej. Fizycznie nie ma 

bezpośredniego przełożenia, aby powiat finansował rozbudowę strażnicy w Daszynie na 

terenie gminy. Brak jest podstaw prawnych do tego rodzaju finansowania. 

 

Przewodniczący ogłosił 15 minutowe przerwę w obradach sesji. 

Wznowiono obrady. Obecnych na Sali 14 radnych. Nieobecna radna R.Krokos. 



 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o szczegóły przebudowy drogi Mazew-Lipówka, 

Sławoszew-Koryta    

        

Z-ca Wojta wskazał na mapie przebieg drogi(od skrzyżowania Mazew Nowy-Rzędków do 

skrzyżowania Rzędków-Lipówka na południe do skrzyżowania Jarochówek-Jarochów i Nowy 

Sławoszew-Koryta). Na całym odcinku drogi musi powstać z drogi gruntowej na utwardzoną. 

 

Radna A.Błaszczyk-Bawej zapytała czy nie ma na terenie gminy Daszyna innej drogi 

spełniającej warunki do dofinansowania. 

 

Z-ca Wójta odpowiedział, że ta droga jest jedynym najdłuższym odcinkiem drogi o jednym 

numerze. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał jakiej szerokości będzie odcinek drogi od Sławoszewa do 

Koryt? Czy w związku z planowaną przebudowa drogi, będzie wycinka drzew rosnących 

wzdłuż drogi. 

 

Z-ca Wójta odpowiedział, że przyjęto szerokość pasa drogi na 8 metrów więc nie ma potrzeby 

wycinki drzew, bo mieścimy się w ramach pasa drogowego. Jeżeli będzie taka potrzeba 

drzewa zostaną usunięte.  

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał czy będzie nakładka asfaltowa na odcinka, gdzie jest już 

asfalt. 

 

Z-ca Wójta odpowiedział, że projekt nie obejmuje nowych nakładek na istniejący asfalt. 

Dofinansowanie dotyczy wyłącznie wymiany nawierzchni gruntowej na asfaltową. 

 

Radny K.Budka zapytał  o długość odcinków dróg, których nawierzchnia zostanie zmieniona 

z gruntowej na asfaltową. 

 

Z-ca Wójta poinformował, że będą to następujące odcinki:  Mazew-800mb, od skrzyżowania 

Lipówka-Jarochówek 800 mb, Sławoszew-Koryta – 3 km. 

 

Radny M.Chwiałkowski poruszył kwestie obiektu w Drzykozach, gdzie ma powstać DPS. 

Pierwszy budynek po szkole został pięknie wykończony i miał czekać na pensjonariuszy, co 

nadal nie nastąpiło. To, jak obecnie wygląda ten budynek jest przerażające. Dach został 

całkowicie zdjęty po pożarze. Jakie Wójt ma dalsze plany co do tego budynku. Czy gminie 

wystarczy zwiększonych dochodów ze sprzedaży gazociągu na dokończenie obiektu w 

Drzykozach? 

 

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z tym, co Wójt wcześniej mówił, sprzedaż gazociągu 

jest tylko w planach, które nie koniecznie musza być zrealizowane. 

Zakończono dyskusję. 

 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXII/348/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2023-2036 i poddał pod głosowanie. 



 

Wynik głosowania: 

Za                             11 

Przeciw                      1 

Wstrzymujące            2 

Uchwałę przyjęto większością głosów. 

 

Punkt 3 porządku obrad: podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy Daszyna  na  

2023rok. 

 

Z-ca Wójta odczytał objaśnienia do zmian w budżecie gminy na 2023 rok, które radni 

otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

 

Radna B.Malarska zapytała o planowany termin zakończenia budowy garażu przy strażnicy  

w Daszynie. 

 

Z-ca Wójta stwierdził, że jeżeli chodzi o stan surowy zamknięty, to w najbliższym czasie 

zostaną zamówione wrota i stolarka okienna. Czas oczekiwania to około miesiąca. Po stronie 

północnej musza zostać dokończone prace elewacyjne oraz instalacja centralnego ogrzewania, 

elektryczna i tynki. 

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński zapytał czy OSP Daszyna zaangażowało na ten cel jakieś 

środki własne? 

 

Wicestarosta W.Zdziarski odpowiedział, że jednostka podjęła zbiórkę na wyposażenie. 

Zebrała 17000 zł na mundury. Wcześniej rozpoczęte prace remontowe realizowano ze 

środków grantu sołeckiego i funduszu sołeckiego.    

Zakończono dyskusję. 

 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXII/349/2023 w sprawie zmian do budżetu gminy 

Daszyna na 2023 rok i poddał pod głosowanie. 

Wynik głosowania: 

Za                             11 

Przeciw                      1 

Wstrzymujące            2 

Uchwałę przyjęto większością głosów. 

 

Punkt 4 porządku obrad: Zakończenie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LXXII sesję 

Rady Gminy Daszyna.  

 

Protokołowała :D. Kaźmierczak  

 

   

   

        

 


